
Geachte commissieleden van de Staten van de Provincie

Ik ben Carina Bijman en inwoner van Amsterdam-Noord, wijk Jeugdland, grenzend aan A10.  

Ik wil ik pleiten voor een andere focus binnen de energie transitie:    huishoudens zijn 
volgens gegevens van het CBS 2015 goed voor slechts 20% van het energie gebruik en 
jaarlijks neemt het gebruik van particuliere huishoudens af.  80% wordt door grote 
bedrijven / instellingen gebruikt,  die ook nog enorme korting op energieprijzen krijgen en 
waar de uitstoot van CO2 ook minder meedoet. 

Ofwel moet 20% -de bewoners, bloeden / ziek worden voor 80% van de grote bedrijven / 
energie-slurpers ?

Het lijkt me beter om de echte vervuilers / grootgebruikers / energie-slurpers daar reëel 
voor te belasten, zodat deze indirect een impuls krijgen om echt een start te maken met 
energiebesparende productie processen.

Ten 2e maak ik bezwaar tegen het willen  aanpassen / loslaten, van uw norm van min 600 
meter richting 350 meter.   Dit i.v.m. ernstige geluidshinder die leidt tot reële 
gezondheidsschade, eerder door anderen genoemd.  Er wordt uitgegaan van gemiddeld 
maximaal 47 dB,  waardoor tijdens piektijden – harde wind in combinatie met bepaalde 
windrichting,  geluidshinder boven 47 dB ‘normaal gevonden wordt’.

Nu lijken een paar dB meer getalsmatig niet zo erg,  maar als je kijkt hoe dat werkt,  het is 
een logaritmische schaal. Dat betekent dat een verschil van 3 dB een verdubbeling van 
geluid geeft. Als het geluid van 47dB naar 37 dB moet is dat dus een factor 10 x zo laag.   

Beter is 35-40 dB om nog te kunnen slapen met open raam.  

Ik verzoek u nieuw NL onderzoek te laten doen over ervaren beluidbelasting, voordat 
plaatsen worden vastgesteld. De lagere geluidsintensiteit kan alleen maar door een grotere 
afstand gehaald worden.

Het voorzorg beginsel geeft aan dat u als provincie, net als de gemeentes,  en ook landelijke 
overheid, moet voorkomen dat bewoners gezondheidsschade ontwikkelen. Handhaaf zeker 
de norm van 600 m, beter nog:  verhoog deze naar min 1500 m of min 10 x ashoogte.

Ik heb zelf  dit weekend  geluisterd naar windturbines in het industrie gebied:  behalve dat er 
ca. 40 x per minuut hoorbare swiep omwentelingen zijn,  gaat er een constante irritante 
brom uit van de generator,   -  en dit dan dag en nacht-,   ik denk dat dit zeker zal bijdragen 
aan slaapverstoring en andere bijwerkingen.  

Vraag:  Als preventie van gezondheidsschade geen optie is (prioriteit aan Economie) wat gaat 
u straks doen (curatief) met alle inwoners die ziek worden van het geluid ?  Waar moeten die 
dan heen?

Dank voor uw aandacht.


